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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Jednym ze skutków zaplanowanej na 2011 r. podwy¿ki stawek podatku VAT bêdzie koniecznoœæ od-
powiedniego dostosowania oprogramowania finansowo-ksiêgowego, systemów informatycznych i kas
fiskalnych w taki sposób, aby umo¿liwia³y one dokonywanie rozliczeñ zgodnie z zapisami ustawy. Po-
nadto zauwa¿yæ nale¿y, ¿e zmianom ulegaj¹ tak¿e zapisy odnosz¹ce siê do klasyfikacji wyrobów i us³ug
do celów VAT.

Oczywiœcie sama zmiana przepisów podatkowych nie powinna co do zasady rodziæ problemów natu-
ry technicznej. Niemniej jednak w opisanym przypadku mamy do czynienia z dosyæ krótkim, bo nie-
spe³na miesiêcznym, okresem vacatio legis. Dlatego te¿ coraz czêœciej mo¿na s³yszeæ g³osy, ¿e tak krótki
czas na dokonanie wymaganych przepisami prawa zmian mo¿e wywo³aæ powa¿ne utrudnienia. Rozwa-
¿aj¹c opisany problem od strony praktycznej, wielu przedsiêbiorców wyra¿a obawy, ¿e wraz z nasta-
niem nowego roku nie bêd¹ oni w stanie kontynuowaæ swojej dzia³alnoœci z uwagi na przewidywane
opóŸnienia w dostosowaniu oprogramowania i urz¹dzeñ rejestruj¹cych s³u¿¹cych do rozliczania podat-
ku. Istnieje nadto ryzyko, ¿e w niektórych przypadkach, gdy aktualizacja oprogramowania w kasie fis-
kalnej oka¿e siê niemo¿liwa, dany podmiot bêdzie musia³ liczyæ siê z kosztem zakupu nowego
urz¹dzania rejestruj¹cego.

Bior¹c to pod uwagê, proszê o wskazanie, czy Ministerstwo Finansów w toku prac nad wspomnian¹
nowelizacj¹ analizowa³o opisany problem, a je¿eli tak, to w jakim zakresie. Proszê nadto o rozwa¿enie
podjêcia kroków, które u³atwi³yby przedsiêbiorcom dostosowanie prowadzonej dzia³alnoœci do nowych
wymagañ ustawy.

Z wyrazami szacunku
Ryszard Knosala




